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BRMG.KS-IX.0012.11.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 16-1/2016 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 27 stycznia 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć 
osób (5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Uchwałą Nr XVII/500/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 2015 
roku zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów osobowych 
Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji Rady Miasta Gdańska ze składu 
osobowego Komisji Sportu został odwołany Wojciech Błaszkowski, a 
powołany został Mariusz Andrzejczak.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 16 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał 
zebranych i poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, 
wysłany do radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
 

1. Podsumowanie organizowanej w Gdańsku fazy eliminacyjnej Mistrzostw 
Europy w piłce ręcznej 2016 r. Piłka ręczna w Gdańsku.  
Przedstawia: Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, zaproszeni 
goście  
 

2. Utworzenie toru saneczkowego na Wzgórzu Lagry w dzielnicy VII Dwór. 
Przedstawia: Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji, Pan Marcin Dawidowski – 
Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pani Edyta Damszel – Turek – p.o. 
Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska   

3. Możliwość budowy boiska piłkarskiego w dzielnicy Brzeźno, ewentualny 
remont. Udostępnienie boiska pełnowymiarowego w dzielnicy Stogi. 
Przedstawia: Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji, Pan Marcin Dawidowski – 
Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pan Leszek Paszkowski - Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku   

4. Plan działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku na rok 
2016. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
 

5. Przyjęcie Sprawozdania z pracy Komisji za okres 04.12.2014 r. – 
31.12.2015 r.  

 

6. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2016.  

 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
posiedzenia. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 5 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Podsumowanie organizowanej w Gdańsku fazy eliminacyjnej Mistrzostw 
Europy w Piłce Ręcznej 2016 r. Piłka ręczna w Gdańsku.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Mamy taką krótką prezentację (stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
Wystąpiły u nas cztery zespoły. Bardzo staraliśmy się o to, żeby w Gdańsku 
wystąpiła drużyna Danii i to się nam opłaciło, ponieważ jednak trochę kibiców z 
Danii przyjechało. Mieliśmy jako gospodarz takie prawo, żeby typować jedną 
drużynę i zadeklarowaliśmy, że chcielibyśmy gościć Duńczyków. W sumie mieliśmy 
3 dni meczowe. Zaskoczeni byliśmy bardzo dużą frekwencją. To rzadko się zdarza 
w halach.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Panie dyrektorze tu nie ma co być zaskoczonym, bo Gdańsk jest magnesem. Ściąga 
ludzi. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Pierwszy dzień meczowy prawie 8 tys., drugi dzień meczowy prawie 7 tys. i w 
trzecim dniu meczowym ponad 8 tys. Dla porównania Mistrzostwa Europy dwa lata 
temu w Danii, a więc w kraju, w który przez wiele osób uznawany jest za ojczyznę 
piłki ręcznej, to mecze eliminacyjne takie jak Polska – Serbia obejrzało tam 2 tys. 
ludzi, Francja – Rosja 2350 osób, Francja – Polska 2750, a nawet Skandynawowie, 
którzy mieli blisko, Szwedzi, to Szwecja – Czarnogóra 2600. Tu nie mieliśmy 
Polsków, a i tak mieliśmy świetną frekwencję. Dobra promocja ze strony Polsatu i 
ze Związku Piłki Ręcznej w Polsce jak i naszego Wydziału Promocji i Referatu 
Imprez Sportowych w Gdańsku. To nas bardzo cieszy. Duńczycy podali, że w sumie 
zakupili 1400 biletów, ale też kupowali osobiście, prywatnie i szacujemy, że było 
ich od 2 do 3 tys. Mówimy, że Węgrów było ponad tysiąc, że Rosjan było ok. 400, że 
z Czarnogóry najmniej, ale ponad setka, to ci ludzie musieli gdzieś spać, musieli 
coś jeść, musieli korzystać z różnego rodzaju usług i to jest ta wartość dodana, 
która nigdy nie jest wliczana w przychody z tak ważnej imprezy sportowej. 
Ponieważ nie jest to pierwsza impreza, jak pan Przewodniczący słusznie zauważył, 
rangi światowej, czy europejskiej w Gdańsku, wytworzył się zespół Zarządzania 
Bezpieczeństwem, zarządzania komunikacją. Ten zespół pracował oczywiście przy 
okazji tych Mistrzostw Europy, w związku z tym wszystko przebiegło bezboleśnie. 
Interwencje dotyczyły jakiś drobnych spraw. Odbyło się bez żadnych większych 
przypadków i wypadków. Również bardzo dobrze rozwiązane były sprawy związane 
z parkingiem, co okazuje się nie takie proste, bo parę dni później mieliśmy koncert 
Andrea Bocelliego i ludzie dotarli na ten koncert z dwu godzinnym opóźnieniem, bo 
były błędy w zarządzaniu tą strefą publiczną.  
Wszystko się sprawdziło, więc bardzo wysoką ocenę otrzymaliśmy od 
przedstawicieli EHF-u, czyli Europejskiej Federacji Piłki Ręcznej. Oni też 
zaskoczeni byli frekwencją, bo z zasady tam, gdzie nie gra drużyna miejscowa tam 
ta frekwencja jest na poziomie 2 do 3 tysięcy maksimum. A tu nie dość, że była 
piękna frekwencja to fantastycznie zorganizowane, hala świetnie przygotowana, 
drogi dojazdowe, parkingi, wolontariusze. Wydaje mi się, że tu Gdańsk się 
sprawdził, sprawdzili się moi koledzy za co im serdecznie dziękuję.  
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Robiliśmy też takie różne pomocne dla kibiców wydawnictwa jak poradnik kibica, 
był na stronie internetowej, promujące i miasto, a także ułatwiające przyjezdnym 
trafienie zarówno na halę Ergo Arena jak i na Targ Węglowy, gdzie usytuowana jest 
nadal strefa kibica.  
Jeśli chodzi o strefę kibica to mam takie dane przygotowane przez kolegów:15 
stycznia czyli mecz Polska – Serbia 700 osób, Polska – Macedonia 700 osób, trochę 
mniej na Francuzach i Polska – Norwegia to już prawie tysiąc osób, a więc ta 
koniunktura się nakręca i będzie ok. tysiąca osób oglądało kolejne mecze. 30 
stycznia wystąpi w tym namiocie grupa Big Cyc jako taki dodatek do emocji 
sportowych, również koncert.  
Przejdziemy do tej części promocyjnej, bo to było najistotniejsze dla nas. 
Promocja rozpoczęła się 3 lata temu. Promocja podczas wielu eventów sportowych 
na różnych arenach, nie tylko na polskich, ale też na zagranicznych i podczas 
meczów reprezentacji Polski w różnych miejscach, chociażby na Mistrzostwach 
Świata w Katarze czy Final Four w Kolonii. Wszędzie Gdańsk był promowany jako 
gospodarz tych Mistrzostw Europy. Na 300 dni przed rozpoczęciem Mistrzostw został 
uruchomiony specjalny zegar odmierzający te dni, godziny, minuty, sekundy do 
Mistrzostw na froncie Ergo Areny. W Katarze Katarczycy robili sobie zdjęcia na tle 
panoramy Gdańska i mogli się chwalić, że odwiedzili Gdańsk.  
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu  
Dla państwa, którzy jeżdżą tramwajami polecam zakup biletu komunikacji 
miejskiej, ponieważ jest tam również logotyp miasta Gdańska Host City mistrzostw 
na odwrocie.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jeszcze dodam, że mecze tylko licząc Polsat Sport czyli polską telewizję, nie 
mówię komu Polsat udostępnił transmisję do krajów, które tu występowały, Dania – 
Rosja, mówię o meczach gdańskich, ponad 400 tysięcy, Węgry – Czarnogóra ponad 
150 tys., Rosja – Węgry ponad 100 tys., Czarnogóra – Dania ponad 100 tys., Rosja – 
Czarnogóra blisko 200 tys., Dania – Węgry blisko 300 tys. Łącznie ponad 1 mln 200 
tys. ludzi oglądało bezpośrednio w Polsce mecze z Ergo Areny w Gdańsku. To 
wszystko w skrócie. Inne informacje dopiero spłyną od organizatorów jeśli chodzi o 
wartości medialne itd.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Byłem w Krakowie na meczu Polska – Serbia. Trochę mi serce ścisnęło jak 
zobaczyłem halę. Myśmy byli pierwsi z naszą Ergo Areną. Przecudna. Myśmy 
wojowali o to, żeby była jak największa, żeby dużo ludzi mogło się zmieścić, ale 
jak zobaczyłem tą Krakowską … U nas może być do 12 tys.    
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
A przy takich imprezach jak piłka ręczna to do 10 tys.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
A tam 15 tys.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
W tej chwili to jest jedna z najlepszych hal w Europie.    



4 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Oni skorzystali z tego co u nas zobaczyli i postawili na swoim. Cudo. Hala była 
pełniutka, bo grali Polacy. Przypomniała mi się jedna wypowiedź z zeszłego roku. 
Jeden z organizatorów Tour de France oceniał nasz Tour de Pologne i powiedział, 
że jesteśmy lepsi od Tour de France jeśli chodzi o organizację, bo mamy wszystkie 
nowe obiekty, a oni muszą remontować przed samymi zawodami. Bardzo dziękuję 
za przedstawienie. Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Proszę powiedzieć jednym 
zdaniem jakie imprezy międzynarodowe czekają nas w Gdańsku.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Najbliższa to jest Puchar Davisa z najwyższej półki czyli Polska – Argentyna w 
marcu w Ergo Arenie. Z tych rzeczy zakontraktowanych już mamy na pewno finał 
Mistrzostw Świata Juniorów na żużlu. To jest ostatni turniej czyli transmitowany 
przez Eurosport. Inna impreza żużlowa to są Indywidualne Mistrzostwa Ekstraligi 
czyli wystąpią właściwie najlepsi jeźdźcy świata, nawet lepsi niż w Grand Prix, 
dlatego, że w Grand Prix jest cykl eliminacji, można potem nie być w formie, a się 
zakwalifikowało i jeździ, a tutaj jadą absolutnie najlepsi. To będą drugie 
mistrzostwa i udało nam się przyjąć taką koncepcję, wytłumaczyliśmy szefom 
Ekstraligi, że organizując te mistrzostwa w jakimkolwiek mieście, gdzie jest 
Ekstraliga to daje się handicap miejscowym zawodnikom. W Gdańsku nie ma 
ekstraligi to zróbcie u nas to wszyscy będą mieli równe szanse startu i tak się 
udało.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Dziękuję bardzo panie dyrektorze.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Proponuję panie przewodniczący, że na następnym posiedzeniu komisji w 
przyszłym miesiącu moglibyśmy omówić kalendarz tych imprez najważniejszych 
zarówno tych międzynarodowych jak i tych ważnych jak Mistrzostwa Juniorów w 
Piłce Nożnej Gdańska.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Bardzo dobrze. Dziękuję bardzo.  
 

PUNKT  - 2 
 
Utworzenie toru saneczkowego na Wzgórzu Lagry w dzielnicy VII Dwór.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Wpłynął protest dzielnicy VII Dwór (pismo stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Proszę panią, żeby pani zaczęła.  
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
Zastępuję panią dyrektor Edytę Damszel-Turek z Biura Rozwoju Gdańska. Jeśli 
chodzi o tor saneczkowy na Wzgórzu Lagry, myśmy na wniosek wnioskodawcy 
zainteresowanego budową stoku narciarskiego zrobili takie studium dotyczące 
możliwości lokalizacji stoku narciarskiego lub saneczkowego na tej górze. Z tych 
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analiz, które przeprowadziliśmy wynika, że jeśli chodzi o narty to jest niemożliwe, 
natomiast jeśli chodzi o zjeżdżanie na sankach to na górce można zjeżdżać. 
Natomiast to sformułowanie tor saneczkowy brzmi dumnie i od razu nam się zapala 
czerwona lampka, ze to jest tor saneczkowy sportowy, że będą przyjeżdżali ludzie 
z zewnątrz itd. Jeśli chodzi po prostu o zjeżdżanie na sankach to co się w zasadzie 
teraz dzieje, to co panowie z dzielnicy mówili, to w zasadzie się odbywa. Zgodnie z 
planem zagospodarowania przestrzennego miejscowy, czyli prawem miejscowym 
tam jest zieleń chroniona, a więc w zasadzie nic innego powstać nie może. Nawet 
te schody, które mają być budowane do punktu widokowego będą wymagały 
zmiany planu. Do nowego planu chcemy przystąpić z początkiem przyszłego roku.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Panowie bardzo proszę jeżeli chcielibyście coś dodać.  
 
Pan Kazimierz Stencel – Zastępca Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy 
To zostało zrobione parę lat temu praktycznie, o czym mówimy co ma powstać, bo 
ta góra została przez to, że została wykoszona, samosiejki zostały wykoszone co 
roku jest przygotowana jako tor, jako góra rekreacyjno – zimowa dla saneczkarzy i 
narciarzy, bo też tam korzystają z tej góry. Ona cała została w miarę możliwości do 
obrębu drzew tych, które nie można skosić została odtworzona i co roku jest 
przygotowywana na jesień, wycinana jest, bo tam dość wysoka trawa rośnie i co 
roku jeżeli jest śnieg to ona jest wykorzystywana w pełni przez osoby, które 
mieszkają na osiedlu, przyjeżdżają spoza osiedla i mi się wydaje, że to jest temat 
troszeczkę taki nie na miejscu, bo góra jest przygotowana jako rekreacyjno – 
zimowy plener do sanek i nart. Także to jest zrobione. Jest przygotowana. Tam 
przyjeżdżają ludzie, tam nie ma gdzie zaparkować. Mam dokumentację pełną jak 
to wygląda jesienią, jak to wygląda zimą, jak teraz przez te ostatnie dni ile tam 
ludzi było i korzystało z tej góry na sankach, nartach. Także to moim zdaniem jest 
zrobione już. 
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Krótko powiem, bo znam tę sprawę i dlaczego też pojawiła się taka informacja 
odnośnie toru saneczkowego. Sytuacja jest taka, ponieważ cześć tego Wzgórza 
Lagry jest objęta też projektem, który pewnie będzie w tym roku uchwalany 
utworzenia Strefy Buforowej Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego i ponieważ od 
wielu lat pojawiają się głosy o tym, żeby te tory narciarskie przywracać Biuro 
Rozwoju Miasta Gdańska wykonało bardzo dobrą analizę, myślę, że ona jest w 
Biurze dostępna dla państwa, która odpowiada na pytanie po pierwsze czy w ogóle 
istnieje możliwość odtworzenia tego toru ze względu na warunki związane z 
utworzeniem miejsc parkingowych czy dojazdów i odpowiedziała na to przecząco, 
czyli negatywnie, że nie ma takiej możliwości. To jest jedno, czyli jakby to 
wyklucza powrót do takiego toru narciarskiego. Druga rzecz. Strefa ta znajduje się 
w strefie tzw. ciepłej miasta, także też zaleganie śniegu na tych terenach jest 
bardzo krótkie. Dopiero powyżej Osowej mamy tą strefę, gdzie może zalegać 
dłużej. Jedyną możliwość, którą Biuro wskazało, która nie wiązała by się z tym 
użytkiem ekologicznym, tak naprawdę to zjeżdżanie zrobione trochę na dziko, bo 
nawet nie ma zabezpieczeń odpowiednich na tory przed drzewami, przed lasem, 
żeby w ogóle o tym pomyśleć przy okazji tej Trójmiejskiej Strefy Buforowej, żeby 
pewne te funkcje, które były opracowane, żeby np. państwo mogli się z tym 
zapoznać właśnie jakie już Biuro Rozwoju badało możliwości i warianty.  
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Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
W Strefie Buforowej próbowano zrobić tam jakieś miejsce do ogniska, do spotkań, 
ale zarówno pracownicy Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego jak i przedstawiciele 
RDOŚ-iu, a również niektórzy mieszkańcy byli przeciwni takiemu zagospodarowaniu 
także w ramach Strefy Buforowej tam jest punkt widokowy, który jest naturalny, 
jest najwyższym punktem w okolicy z rozległym otwarciem widokowym na miasto i 
właśnie taka łączka, którą państwo użytkujecie i utrzymujecie w takim stanie, żeby 
można było z niej korzystać w zimie, a w lecie jako plaża trawiasta i przewidziano 
jako jedyną taką inwestycję właśnie te schody do góry, żeby ułatwić dojście 
osobom, którym jest trudniej po górze schodzić i te schody wymagają zmiany 
planu.   
 
Pan Kazimierz Stencel – Zastępca Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy 
Dla mnie jest cały czas niezrozumiałe doprowadzenie do tego stanu, który był. 
Praktycznie ta góra jest doprowadzona do tego stanu jaki był. Miejsce zjazdowe, 
wyhamowanie jest na tym płaskim placu i to jest praktycznie wszystko tak jak było 
40-50 lat temu, oprócz tej narośli, która weszła od strony Alei Brzozowej. Ta góra 
jest doprowadzona do stanu nawet lepiej niż było kiedyś, bo więcej tych drzew 
samosiejek zostało wyciętych i ona zrobiła się szersza i to wszystko co tam było 
kiedyś, jakie bezpieczeństwo było, pewne wymogi są troszeczkę większe, ale to 
wyhamowanie na tym boisku, może te bramki nie są zbyt dobre, ale mówię, to jest 
tak samo jak było. Kiedyś był wyciąg i działało oświetlenie. Jedyną rzeczą, która 
mogłaby tam zaistnieć, o którą też się staramy to, żeby przywrócić oświetlenie na 
tej górze, które było kiedyś i można było jeździć w zimie.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ale nie ma takiej możliwości w tej chwili.  
 
Pan Kazimierz Stencel – Zastępca Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy 
To wiemy. To mówimy jako Rada Osiedla i w osiedlu, wewnętrznie chcemy to 
przywrócić. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Korzystając z okazji, chciałbym zamienić utworzenie toru saneczkowego i zmienić 
nazwę Wzgórze Lagry na Kamieniołomy Strzyża, które jest od lat. Łączna długość 
zjazdu może być ok. kilometra.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
My jako Rada Dzielnicy Strzyża od lat wnioskujemy o lepsze zagospodarowanie tego 
fragmentu. Do Strefy Buforowej wnosiliśmy i został uwzględniony nasz wniosek o 
to, żeby zrobić dodatkowy punkt na przedłużeniu ul. Kiepury. Tam m. in. 
przewidywaliśmy część rekreacyjno – sportową, również z tym, nazywamy to 
wielofunkcyjnym torem, bo w zimie tam by się jeździło na sankach, a w lecie 
wykorzystywać jako zjazd dla rowerów. Tam byśmy chcieli, żeby to było 
zagospodarowane. Tam były też jakieś pytania ze strony pani Radnej Lodzińskiej 
odnośnie tego, kiedy to ma być wykonane. Póki co , co kilka lat występujemy do 
ZDiZ, właśnie teraz w lutym ma zostać kolejny raz przecięty ten tor, ale myśmy 
wnioskowali też o to, żeby zastanowić się nad bardziej zaawansowanym 
zagospodarowaniem tego terenu, który też od wielu lat był wykorzystywany, wiele 
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osób tam jeździło. Nie był pewnie tak zrobiony jak wyciąg na górze u sąsiadów, ale 
też przydałoby się tam odtworzyć tą funkcję i lepiej zagospodarować.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tam jest prawie kilometr zjazdu. Nazywały się to Kamieniołomy, bo tam leżały 
olbrzymie głazy i kiedyś z 40 lat temu przyszli kamieniarze, jakieś przedsiębiorstwo 
i porozbijali te głazy na takie kostki brukowe i wywieziono to.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Na dole zaczęliśmy zagospodarowywać w tym roku z konkursu od pana dyrektora 
Dawidowskiego udało się uzyskać fundusze na zrobienie siłowni i na dole tego toru 
przy skrzyżowaniu, przy przejściu pod PKM-ką jest zrobiona świeżo siłownia. Jest 
tak wyprofilowany teren, żeby w razie czego można było tam właśnie wyhamować 
w okolicy tych korzeni też takie lokalne podmyte korzenie drzew w tym terenie 
jest już rozpoczęte zagospodarowanie tego wejścia do lasu na przedłużeniu ul. 
Kiepury i byśmy prosili o przychylność Komisji i możliwy jakiś wniosek, aby 
zastanowić się nad zagospodarowaniem kompleksowym tego terenu. Najlepiej tor 
wielofunkcyjny, żeby to nie był sam tor saneczkowy, bo niestety ostatnio nie mamy 
zimy, żeby można było zjeżdżać. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy ktoś z Komisji chciałby coś dodać? Z Biura?   
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Formalnie to było wielokrotnie zgłaszane. W zeszłym roku była interpelacja 
zgłoszona do Biura sportu, zapytanie pani Emilii Lodzińskiej, żeby była jakaś 
odpowiedź na to dotycząca właśnie toru saneczkowego stricte. 
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
Prosilibyśmy o jakieś zapytanie czy w formie pisemnej, czy mailowej, ponieważ ja 
nie jestem dzisiaj przygotowana do rozmawiania akurat o tej lokalizacji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Ja chciałem przy okazji poruszyć to. Chciałem poznać opinię Komisji. 
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
Jeżeli to było w ramach Strefy Buforowej omawiane, to też będziemy przygotowani 
szybko na odpowiedź.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
To było też zgłaszane w ramach wniosku do tego wejścia u nas na przedłużeniu ul. 
Kiepury, było zgłaszane też jako ten tor wielofunkcyjny saneczkowy z elementami 
rowerowymi.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Myśmy w zeszłym roku byli z kolegą, ponieważ była interpelacja i z powodu tej 
interpelacji byliśmy właśnie w tym miejscu. Przeszliśmy całą tą trasę i tam mówimy 
o torze, mówimy o wyprofilowaniu, wykarczowaniu, udrożnieniu tej drogi, która w 
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latach 60-tych, początek lat 70-tych, bo pytaliśmy się mieszkańców, którzy tam 
byli w pobliżu i taką odpowiedź nam dali. Trzeba by było to skalkulować. 
Wyprofilowanie tych warstw ziemnych to jest bardzo kosztowna rzecz i biorąc pod 
uwagę, że warunki klimatyczne w tym rejonie gdańskim są takie a nie inne, opady 
śniegu minimalne, to trzeba by było podzielić ekonomicznie czy to jest opłacalne, 
bo na pewno w sensie potrzeb zadań sportowych oczywiście tak, ze względów 
ekonomicznych trzeba by było podjąć decyzję czy to jest na tyle opłacalne 
profilowanie takiej masy ziemi i to jeszcze w terenie leśnym jest dość kosztowne. 
To na zasadzie projektu i kosztorysu trzeba by to było wszystko skalkulować.   
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Trzeba by było taką koncepcję przygotować i jak mówiłem, powstanie toru 
wielofunkcyjnego. Nie tylko ten tor saneczkowy, a na podobnym wyprofilowaniu 
można również zjeżdżać na rowerach górskich. ZDiZ ma to przeciąć w lutym, 
natomiast profilowanie i właśnie inne rzeczy to trzeba by było zrobić jakąś 
koncepcję i przeliczyć ile by to kosztowało, ale to już bardziej instytucje miejskie 
mogą to zrobić niż my.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To jest teren lasów państwowych?  
 
Pan Andrzej Witkiewicz – Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Strzyża 
Nie, to jest teren miejskiego lasu. ZDiZ tym się zajmuje.  
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek do Prezydenta Miasta 
Gdańska. 
 
USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK 
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska wnioskuje do Pana Prezydenta o 
zagospodarowanie terenu w Gdańsku Strzyże na przedłużeniu ul. Kiepury 
(Kamieniołomy Kiepury) w postaci utworzenia wielofunkcyjnego toru: 
saneczkowego, dla rowerów górskich, aby móc korzystać z niego o każdej porze 
roku. 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania 
jednogłośnie  – 5 głosami za. 
 
Wniosek nr 16-1/8-1/2016 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

PUNKT  - 3 
 

Możliwość budowy boiska piłkarskiego w dzielnicy Brzeźno, ewentualny remont. 
Udostępnienie boiska pełnowymiarowego w dzielnicy Stogi.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z punktu widzenia tego hasła o udostępnieniu boiska pełnowymiarowego w 
dzielnicy Stogi to my mamy taką sytuację. Mamy dzisiaj dwa boiska przy SP 11 przy 
Stryjewskiego i przy Gimnazjum 11 przy ul. Kłosowej. To jest pytanie o 
udostępnianie tych boisk nie są znane. Jeszcze w WRS-ie to weryfikowaliśmy jakieś 
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informacje o udostępnianiu. Natomiast z Puntu widzenia zgodnie z OPZ-tem to jest 
zgodne.  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu, Kierownik Referatu 
Obrotu Nieruchomościami 
To boisko, które zostało zaproponowane jest jak najbardziej zgodne z planem 
obowiązującym i nie ma problemu pod tym względem.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Mówimy o boisku na Stogach.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Na pewno jest w okolicy ul. Tamka.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Zgodność z planem miejscowym jest. To jest przy ul. Tamka. W tej chwili Program 
Budowy Boisk jest dopięty w taki sposób, że do końca tego roku nie jesteśmy w 
stanie w tej realizować nic nowego. W tej chwili domykamy ten plan, który był 
nakreślony na lata 2015-2016 i to jest w ramach tego planu to jest m. in. przy ul. 
Traugutta wymiana, modernizacja boiska, pierwszego w Gdańsku boiska ze 
sztuczną trawą, nawierzchnią. Takie rzeczy w tej chwili kończą się. Dodatkowe 
prace przy ul. Meissnera. To też w ramach boiska. To z ogólnodostępnych. Są 
również przyszkolne. Z punktu widzenia posiadania w planie realizacji boiska w tej 
lokalizacji to muszę szczerze odpowiedzieć, że nie ma w planie inwestycyjnym 
budowy boiska. Jest zgodne z planem miejscowym, ale planów budowy boiska nie 
ma, w związku z tym nie mamy nawet żadnej koncepcji ani nie dysponujemy żadną 
dokumentacją na realizację tej lokalizacji. Tak to wygląda dzisiaj z punktu 
widzenia planu inwestycyjnego jeśli chodzi o lokalizację na Stogach w okolicy ul. 
Tamka.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A jaki klub sportowy o to występował?  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Klub póki co nie występował. Chciałem się dowiedzieć, czy będzie można, jak 
znajdzie się podmiot odpowiedni, który chciałby się zajmować, to tak.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Gdyby finansowanie się znalazło, partnerstwo. Boiska dużo mniejsze typu Junior, 
nie mówimy o pełnowymiarowym, powstawały w partnerstwach. Pojawiały się 
podmioty prywatne, które w ekwiwalencie za reklamę, którą wieszano przy takim 
boisku partycypowano finansowo bardzo często w prawie 100% w budowie takiego 
boiska. Zdarzały się też ze dwa przypadki, gdzie firma specjalizowała się w 
budowie boisk, więc je zbudowała jako wkład rzeczowy do projektu, ale 
pełnowymiarowe jest na pewno też kosztowo większe. Trzeba liczyć ok. 3 mln zł 
bez problemów z kolizjami sieciowymi, jakimś przekładaniem, likwidacją tych 
kolizji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Stogi na razie idą na bok? 
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Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Na razie tak.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przynajmniej wiemy, że można.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Teraz o Brzeźnie proszę.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z punktu widzenia Brzeźna mamy dwie lokalizacje. To są wzdłuż – najbliższa ulica, 
która mi się wyświetla to jest Nadmorski Dwór z dołu i Hallera oraz Gdańska. To są 
dwie lokalizacje. Tutaj podobna sytuacja. W planie inwestycyjnym nie ma tych 
zadań. Z punktu widzenia planu miejscowego … 
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
Z punktu widzenia planu miejscowego nie ma przeszkód, ale naszym zdaniem, jeśli 
by to było możliwe, z innych względów, po prostu trochę inaczej rozwiązać 
zagospodarowanie tego całego terenu. Może pan dyrektor skończy, a później ja 
wrócę do głosu i bym wyjaśniła o co chodzi.   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To mamy pewne dodatkowe uwarunkowania z punktu widzenia planu miejscowego, 
natomiast inwestycyjnie tych lokalizacji w naszym planie boiskowym nie ma. Czyli 
nie dysponujemy również żadnymi koncepcjami, czy dokumentacjami dla tych 
lokalizacji. Musiałyby to być taka realizacja całkowicie od początku z 
projektowaniem, z realizacją, z całą specyfiką, tylko w odróżnieniu od tych 
lokalizacji ze Stogów jest jeszcze dodatkowe uwarunkowania czy propozycje z 
punktu widzenia planu miejscowego, które pewnie też trzeba by było oszacować, z 
punktu widzenia tego całego projektu jakim by było boisko w tych danych 
lokalizacjach.   
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska  
Jeśli chodzi o ten teren przy ulicy Hallera, czyli ten drugi, nie przy ul. Gdańskiej, 
to tam w planie jest w ogóle parking i ten parking jest potrzebny, bo w strefie 
przymorskiej wiadomo, że jest potrzebny. Natomiast nie tak daleko, to już nie liczy 
się jako Brzeźno, tylko jest już w zasadzie w Oliwie czy na Zaspie, to jest po 
drugiej stronie deptaka w kierunku Mola Brzeźnieńskiego. Tam jest cały duży teren 
na granicy Parku Reagana, który jest przeznaczony pod różnego rodzaju boiska. I 
tam jest super miejsce na to, żeby takie boisko zlokalizować, bo niedaleko jest 
parking. Deptakiem można spokojnie dojść w pięknym otoczeniu w ramach Parku 
Reagana, w którym też jest zawsze wielu użytkowników, więc miejsce jest 
wymarzone. Tam jest też teren gminny oczywiście. Tu byśmy sugerowali, żeby 
zmienić tą lokalizację, bo jeżeli nie to miejsce wymaga zmiany planu, ale po 
prostu naszym zdaniem to jest nie celowa zmiana, ponieważ parking jest 
potrzebny. Natomiast jeśli chodzi o ul. Gdańską to zgodnie z planem można zrobić 
tutaj boisko. Tu jest teren usług z zielenią towarzyszącą. Jest teren, który musi 
mieć duży udział zieleni, tylko, że tam jest taka sytuacja, że na środku został 
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wybudowy plac zabaw dla dzieci, obok jest 4 czy 5 urządzeń siłowni na powietrzu 
ustawionych, w tym miejscu boisko spokojnie się zmieści (pokazane na mapie), 
tylko chodzi o to, że coś takiego jak plac zabaw jest mniejszą rzeczą. Można to po 
prostu umieścić w trochę innym miejscu i nie wycinać tego drzewostanu, gdzie 
można by było ładny park zrobić, albo nawet wśród tych drzew umieścić te 
elementy. Nie wiem jakie są zobowiązania, w oparciu o jakie fundusze powstały te 
zagospodarowania związane z placem zabaw dla dzieci, z siłownią, więc tutaj 
trudno mi się wypowiadać. Z punktu widzenia planistycznego, urbanistycznego 
uważamy, że po prostu szkoda wycinać tych drzew i tak marnować ten teren.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Ten plac zabaw jest w naszej administracji. On został, cały ten plac, 10 lat temu 
sprezentowany miastu przez GPEC w ramach współpracy. Jest o tyle szkopuł, że 
każde urządzenie zabawowe, akurat te elementy siłowni żeśmy montowali i jest 
problem, bo to jest strefa ujęć wody dla miasta Gdańska i jest zakaz w ogóle 
pomadowania, kopania fundamentów. Nie ma o czym mówić, bo myśmy 
przechodzili tą długą drogę. Zgodzili się warunkowo na te 4 urządzenia zabawowe, 
a jeżeli miałyby tam być roboty ziemne, z drenażem jak boisko, to nie ma nawet co 
do tego podchodzić, bo wiem jakie jest podejście GIWK-u do tego.    
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Podsumowując trzeba by było powiedzieć tak, co do Brzeźna działka 23/6 boisko 
byłoby niezgodne z planem miejscowym, bo tam jest dzisiaj przeznaczenie pod 
parking. Jest teren alternatywny w przypadku Parku Reagana. Natomiast w 
przypadku tej lokalizacji przy ul. Gdańskiej z kolei tutaj wygląda na to, że SA 
problemy bardziej techniczne. Plan miejscowy pozwala, ale ta kwestia stref wody 
będzie problemem, bo przeniesienie samych urządzeń już się niejednokrotnie 
zdarzało, bo to są urządzenia zakup z montażem i przeniesienie ich w inne miejsce 
nie stwarza problemu, ale nie w przypadku takim w jakim jesteśmy w strefie 
ujęcia. Jest to dużo bardziej skomplikowane i o ile samo przeniesienie tego to jest 
jeden wątek, ale już budowa boiska to jest dosyć duża ingerencja w głąb jeśli 
chodzi o prace. Takie wady ma ta lokalizacja.   
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
A czy tam ktoś występował?   
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Właśnie tutaj kolega jest z Rady Dzielnicy. Już kroki zostały poczynione w związku 
z tą lokalizacją, ponieważ Rada Dzielnicy podejmowała już uchwałę. Może kolega 
zabierze głos.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – członek zarządu Rady Dzielnicy Brzeźno  
Rada Dzielnicy opiniowała lokalizację pod boisko co do tej działki, która stanowi 
załącznik do uchwały, którą Rada Dzielnicy podjęła. Państwo dostali to do 
wiadomości. Tam była wskazana lokalizacja. Nie ta lokalizacja, na której znajduje 
się plac zabaw i siłownia na powietrzu tylko to jest ta lokalizacja druga działka, 
gdzie jest bliżej tego wieżowca przy ul. Gdańskiej. Tam wcześniej było boisko. Co 
więcej, tam później były ogródki działkowe, a później po ogródkach działkowych 
zostały takie drzewa samosiejki. Tylko w tej przedniej części bliżej placu zabaw 
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jest faktycznie teren, na którym większość drzewostanu stanowią jabłonie, dlatego 
my jako Rada Dzielnicy poszliśmy w teren i staraliśmy się tak wybrać lokalizacją, 
żeby z jednej strony zachować zgodnie z planem jaki obowiązuje na tym terenie 
maksymalną ilość zadrzewień, zwłaszcza tej części, gdzie są posadowione te 
drzewa jabłoniowe. Natomiast zlokalizowaliśmy to boisko w tej części, gdzie są te 
samosiejki i to w taki sposób, żeby z jednej strony nie było protestów mieszkańców 
narzekających chociażby na fakt, że tam będzie uprawiany sport, i że będzie się to 
wiązało z pewnymi uciążliwościami hałasowymi i zaproponowaliśmy takie dwie 
lokalizacje. Miejscowy plan dopuszcza lokalizację takiego obiektu. Nie jest to 
obiekt pełnowymiarowy. Chodzi bardziej o to, żeby to było boisko o wymiarach 
boiska junior czyli 62 na 30 m z obrzeżami, nawierzchnia, to oczywiście zależy od 
finansowania tego projektu. W Brzeźnie, to taki argument silny to jest to, że w 
Brzeźnie nie ma ani jednego boiska, które by było w pełni ogólnodostępne dla 
mieszkańców, bo jest boisko junior. Co prawda ono się znajduje przy szkole, ale 
mieszkańcy po prostu na nie narzekają raz z racji tego, że jest ograniczone 
czasowo możliwość korzystania z niego, a druga sprawa to z racji tego, że jest 
wielofunkcyjne to jest obiekt typu junior i zrobiony jest z takich, a nie innych 
nawierzchni i powoduje, że tam czasem dochodzi do kontuzji. Gdybyście państwo 
się przychylili do tego wniosku to mielibyście państwo duży wkład w rozwój 
rekreacji w Brzeźnie.      
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Przypominam sobie tą naszą poprzednią dyskusję. Ponawiam prośbę, niech Rada 
Dzielnicy złoży taki wniosek.  
 
Pan Mateusz Błażewicz – członek zarządu Rady Dzielnicy Brzeźno  
Rada Dzielnicy podjęła uchwałę.  
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To miało być boisko ogólnodostępne, ale administrowane przez MOSiR? Nie ma 
klubu, który by tym administrował?  
 
Pan Mateusz Błażewicz – członek zarządu Rady Dzielnicy Brzeźno  
Są kluby sportowe. W Brzeźnie działają kluby sportowe co najmniej dwa, w tym 
jeden, który ja prowadzę. One działają i one by się mogły podjąć takowego 
zarządzania tym obiektem. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, żeby również 
MOSiR się tym zajął. Nam chodzi o to, żeby to nie był obiekt dla żadnego klubu, 
który by miał wyłączność czy też większą cześć czasu na korzystanie z tego 
obiektu. Ja też nie występowałem jako przedstawiciel klubu. Jako radny, jako 
mieszkaniec Brzeźna, żeby w Brzeźnie powstało boisko, z którego mogliby korzystać 
wszyscy mieszkańcy, nawet z włączeniem klubów.  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
O tyle to jest ważne, żeby był wskazany opiekun tego obiektu, bo często się zdarza 
tak, że obiekty budowane w ramach Budżetu Obywatelskiego przygotowane są 
przez MOSiR i potem są tylko pretensje, bo jakby na wniosek mieszkańców danej 
dzielnicy się buduje obiekty i potem one są nie szanowane i tylko pretensje do 
miasta, że nikt nad tym nie panuje. To jest o tyle ważne, żeby przy takim wniosku 
była inicjatywa sprawowania nadzoru.    
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Przepraszam, przeoczyłem to. Jest uchwala Rady Dzielnicy. Tu jest wszystko i 
dobrze. Zwracam się do komisji, żeby przesłać to do Prezydenta, żeby zajął 
stanowisko. Czy są jakieś uwagi?  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Myślę, że tak trzeba by było zrobić.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Tak.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Wobec tego poddaję pod głosowanie wniosek.  
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK 
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska prosi do Pana Prezydenta o stanowisko i opinię 
odnośnie budowy boiska w Gdańsku Brzeźnie zgodnie z propozycją Rady Dzielnicy 
Brzeźno wyrażoną w załączonej uchwale. 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania 
jednogłośnie  – 5 głosami za. 
 
Wniosek nr 16-1/9-2/2016 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

PUNKT  - 4 
 
Plan działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji na rok 2016. 
   
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Powiem na trzy tematy. Po pierwsze imprezy, które są planowane na 2016 r. przez 
MOSiR, przygotowanie obiektów, a przede wszystkim kąpielisk do sezonu letniego i 
planowane remonty, poniekąd inwestycje.  
Zacznę od imprez. Wymienię te najważniejsze. W PZU Maraton Gdańsk, który ma 
się odbyć 15 maja. To jest sztandarowa impreza, która drugi rok zawita u nas w 
Gdańsku. Potem mamy Triathlon Gdańsk, która jest 16-17 lipiec. 54 Bieg 
Westerplatte we wrześniu. Pozostałe imprezy to takie jak Gdański Tour Bikerów, 
Otwarcie sezonu żeglarskiego w maju, Galeria Przymorze Street Ball Challenge, 
Regaty o Puchar Mariny, Turniej Petanque w czerwcu, także szereg imprez, które 
co roku są wznawiane. Dodawane są oczywiście inne imprezy, które cieszą się 
największą popularnością. Stworzony też został nowy program pod tytułem Aktywuj 
się. On już działa od stycznia. To są organizowane zajęcia o różnym charakterze, 
tj. zumba, nordic walking, joga, aktywny spacer z dzieckiem, treningi MTB, 
aktywuj się z ratownictwem wodnym, zajęcia fitness dla dzieci, bieganie w 
poszczególnych dzielnicach. To są aktywności, które drugi rok są przez nas 
promowane. Cały ten program zyskał aprobatę i miasto Gdańsk dostało za 
promowanie i aktywowanie takiego programu nagrody ogólnopolskie. Ten program 
jest rozwijany i cieszy się dużym zainteresowanie. 
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Jeżeli chodzi o przygotowanie do sezonu letniego to mamy w tym roku do 
przygotowania, jak co roku, 6 kąpielisk: Jelitkowo przy ul. Jantarowej. To jest 200 
m bieżących jeżeli chodzi o kąpielisko strzeżone. Brzeźno przy molo 400 m. 
Brzeźno Dom Zdrojowy 100 m, Stogi wydmy 300 m, Sobieszewo Falowa 200 m i 
Lazurowa 100 m. W sumie strzeżone kąpieliska to jest 1300 m. Otwarcie sezonu 
planuje się od 24 czerwca do 31 sierpnia. Związane to jest też z tym, że w okresie 
sezonu letniego powstanie drugi raz z rzędu, powstał stadion letni przy molo w 
Brzeźnie. W tym roku ten stadion będzie montowany, bo to jest zestaw 
kontenerów, także przygotowujemy w marcu całą infrastrukturę, żeby przekazać 
operatorowi, który został wyłoniony w drodze postępowania przetargowego w 
zeszłym roku. Także tu są aktywności, które cały czas będą się działy w sezonie 
letnim i z aprobatą dla mieszkańców i turystów.   
Jeżeli chodzi o działania remontowe to jako priorytet mamy wymianę na hali przy 
ul. Kołobrzeskiej, w związku z tym, że stan tej części przeszklonej elewacji jest 
katastrofalny zgłosiliśmy ten obiekt do WPR-u, żeby ujęto tą przebudowę w ramach 
programu, który polega na termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, 
ale w związku z tym, że nie ma jeszcze zakwalifikowanej pełnej listy obiektów, 
które wejdą w ten program żeśmy sami, z własnej inicjatywy doszli do tego, że 
musimy umożliwić bezpiecznie to użytkowanie i przystępujemy w miesiącu lutym 
do postępowania przetargowego, żeby to z własnych środków finansowych 
uszczuplonych, ale bezpieczeństwo jest najważniejsze i trzeba wykonać to we 
własnym zakresie. Następne to jest remont pomieszczeń służb ratowniczych przy 
molo w Gdańsku Brzeźnie. Potem montaż stadionu letniego przy molo w Brzeźnie. 
W trakcie przeglądów co rocznych obiektów budowlanych w ramach prawa 
budowlanego, jak wiecie państwo mamy też w administrowaniu nabrzeża na 
Motławie. Musieliśmy zlecić nadzwyczajną kontrolę nabrzeży: Długie Pobrzeże, 
Wartka i Straganiarska i okazało się, że te nabrzeża są w stanie awaryjnym. Liczne 
perforacje ścianki Larsena, ubytki gruntów w części pod oczepem. Mamy 
ekspertyzę, która zakazuje i każe wyłączać tą część obiektów z użytkowania. 
Liczyliśmy na ekspertyzę, która pogłębi te badania. Na dzień dzisiejszy trzeba było 
to zamknąć, ale jest decyzja miasta, że w miesiącu lutym trzeba będzie przystąpić 
do doraźnego remontu i to pozwoli zabezpieczyć te obiekty przynajmniej na 3 lata i 
w kolejności następnej przystąpić do gruntownej przebudowy tej części nabrzeży, 
które są dość atrakcyjne i eksponowane jeśli chodzi o miasto, bo tu jest cały Długi 
Targ. To jest dla nas pilne, i musimy to przed sezonem letnim zrobić, aby 
umożliwić cumowanie jednostek żaglowych i innych jednostek w tym rejonie. 
Wspomniana modernizacja boiska ze sztuczną nawierzchnią na Traugutta. W 
związku z tym, że to boisko było budowane 10 lat temu i to było pierwsze boisko, 
które powstało ze sztuczną na terenie Gdańska i to boisko, ze względu na to, że to 
było intensywnie użytkowane to niestety trzeba całą nawierzchnię wymienić. 
Zgodnie z sugestią użytkowników będzie ono podgrzewane, tak, że umożliwi 
korzystanie z tego boiska przez cały rok. Planowana inwestycja było już w zeszłym 
roku, ale postępowanie przetargowe nie dało rezultatu, w lutym, marcu ma być 
ogłoszone następne postępowanie także myślę, że do końca pierwszego półrocza 
boisko powinno być oddane do użytkowania, zwłaszcza, że w zeszłym roku GPEC 
wykonał przyłącze ciepłownicze do tego obiektu na długości prawie pół kilometra i 
mamy już podpisaną umowę, także myślę, że w tym roku inwestycja będzie oddana 
i służyła będzie mieszkańcom i klubom, które użytkują ten obiekt. Następna rzecz 
to jest oczywiście też w ramach obiektu na Traugutta będzie budowana 
infrastruktura lekkoatletyczna. To był wniosek klubu Lechii lekkoatletyki. Nie mają 
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warunków do bieżącego uprawiania sportów lekkoatletycznych i też w formie 
przetargu będzie wyłoniony wykonawca na budowę. Tam będzie skok w dal, rzut 
kulą przy boisku treningowym na Traugutta. Myślę, że w tym roku będzie wykonane 
i oddane do użytkowania. I oczywiście utrzymanie bieżące sprawności technicznej 
obiektów, które są w administrowaniu MOSiR – stadion żużlowy, piłkarski, baseny. 
Także jest sporo tych obiektów, które muszą być na bieżąco utrzymane i 
udostępnione dla uczestników w sposób bezpieczny i umożliwiające ich 
użytkowanie. Mamy też takie zamierzenia, o czym państwo wiecie, co roku 
przejmujemy obiekty sportowe, rekreacyjne powstałe w ramach Budżetu 
Obywatelskiego. W zeszłym roku takich obiektów przyjęliśmy 4. W tym roku według 
planu wychodzi też że 4 obiekty planowane są do wybudowania w ramach tego 
projektu i administratorem ma być MOSiR. Następne zadanie to jest przejęcie we 
wrześniu obiektu GOKF-u. To jest teren, gdzie powstaje stadion lekkoatletyczny. 
Zgodnie z decyzjami władz obiekt ten będzie przejmowany przez MOSiR. Także 
teraz on jest w fazie budowy. Ma być zakończona ta inwestycja we wrześniu tego 
roku. Na razie ten stan zaawansowania nie jest za duży, bo na poziomie ok. 22%. 
My tam uczestniczymy od miesiąca w tych konsultacyjnych, w związku z tym, że 
tam prace są wykonywane to też patrzeliśmy pod kątem naszego użytkowania i 
przyszłości, bo mamy inne doświadczenia od firm, które to budują, także na razie 
to idzie w miarę skutecznie. Zobaczymy jak to będzie z etapem realizacji. 
Następna sprawa to jest przejęcie basenu, który powstaje przy szkole w Osowie. 
Też jest planowane w tym roku w miesiącu wrzesień – październik, także działanie 
jest takie, że dlatego ten obiekt przejmujemy, że pozostałe obiekty, które będą 
tego typu baseny będą budowane, to już decyzja należy do władz miasta, a wiem, 
że propozycje takie, zamierzenia są w kierunku MOSiR-u. Dziękuję.  
 
Prowadzenie Komisji Sportu Przewodniczący Komisji Mirosław Zdanowicz 
przekazał Radnej Beacie Jankowiak – Wiceprzewodniczącej Komisji.                   
 
Pan Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na Osowej dobrze idzie ta budowa basenu?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak, dobrze. Inwestorem zastępczym jest DRMG. Oczywiście na bieżąco 
konsultujemy te projekty na spotkaniach roboczych, które się odbywają w DRMG. 
Termin nie jest zagrożony. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Chciałem zapytać, bo był taki obiekt, który miał być wydzierżawiony na najbliższy 
sezon. Chodzi o budynek, który stoi na deptaku czy falochronie, który został 
otwarty, gdzie jest ta zielona latarnia i właśnie czynelem artykuł, że ma tam być 
punkt gastronomiczny czy coś w tym stylu. Jak to wygląda na dzień dzisiejszy?   
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Myśmy przejęli to w zeszłym roku od Zarządu Portu Gdańskiego. To było po 
sezonie, więc trudno było znaleźć klienta, operatora, który by operował tym 
obiektem, bo najlepiej w sezonie, bo nie ma możliwości, żeby jakąś inną funkcję 
pełnił, oczywiście gastronomia, inne rzeczy. W tym roku ogłaszamy postępowanie 
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na wyłonienie operatora, żeby zajął się tym obiektem. Przy okazji, bo jest tam 
nabrzeże, żeby pilnować tego wszystkiego. Wstępne zainteresowanie jest.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Czyli na stronie będzie jakaś informacja?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Każde postępowanie przetargowe jest w formie publicznej. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji  
Dziękuję. To wszystko z mojej strony.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji     
Czy są jeszcze jakieś pytania? Przechodzimy do kolejnego punktu.   

 
PUNKT  - 5 

 
Przyjęcie Sprawozdania z pracy Komisji za okres 04.12.2014 r. – 31.12.2015 r. 
 

SPRAWOZDANIE z działalności Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska 
za okres 04 grudnia 2014 roku do 31 grudnia 2015 roku. 

 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska została powołana Uchwałą Nr 
II/3/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 04 grudnia 2014 r., gdzie w § 2 
został określony zakres działania Komisji: 

1. Polityka w zakresie upowszechniania kultury fizycznej jako formy 
spędzania czasu wolnego. 

2. Tworzenie warunków dla rozwoju sportu w mieście. 

3. Opiniowanie wniosków o dofinansowanie zadań realizowanych przez 
organizacje pozarządowe w zakresie sportu oraz stowarzyszenia 
kultury fizycznej. 

4. Promocja sportu. 

5. Wnioskowanie, rozpatrywanie i opiniowanie zamierzeń z zakresu 
inwestycji i remontów związanych ze sportem. 
 

Ukonstytuowała się 04 grudnia 2014 r., gdzie Uchwałą Nr II/4/14 
Rady Miasta Gdańska z dnia 04 grudnia 2014 r. powołano skład 
osobowy Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska: 

1. Wojciech Błaszkowski 

2. Jaromir Falandysz 

3. Łukasz Hamadyk 

4. Beata Jankowiak 

5. Mirosław Zdanowicz 
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Funkcję przewodniczącego Komisji powierzono radnemu 
Mirosławowi Zdanowiczowi, a funkcję wiceprzewodniczącej 
Komisji powierzono radnej Beacie Jankowiak. 
 

Uchwałą Nr XVII/500/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 
2015 roku zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów 
osobowych Komisji Rewizyjnej i stałych Komisji Rady Miasta 
Gdańska ze składu osobowego Komisji Sportu został odwołany 
Wojciech Błaszkowski, a powołany został Mariusz Andrzejczak.  

 

KOMISJA W OKRESIE SPRAWOZDAWCZYM: 
 

• odbyła 15 posiedzeń, w tym: 

- posiedzenia wspólne z Komisją Edukacji, Komisją Strategii i 
Budżetu, Komisją Polityki Gospodarczej i Morskiej, Komisją 
Zagospodarowania Przestrzennego, Komisją Zrównoważonego 
Rozwoju, Komisją Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia,  

- posiedzenie wyjazdowe: wizyta w wybranych obiektach 
zarządzanych przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku – 
Przystań Żabi Kruk, Przystań przy ul. Tamka w Gdańsku, 

- jedno posiedzenie nadzwyczajne.  

GŁÓWNE TEMATY POSIEDZEŃ: 
 

- opiniowanie uchwał Rady Miasta Gdańska w zakresie działania Komisji w 
tym opiniowanie zmian w budżecie Miasta Gdańska na rok 2015, 
opiniowanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2015-2040, 
- Plan działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji na rok 2015, 
- Udział radnych w Komisjach Grantowych, 
- Kontrola mechanizmów i kryteriów finansowego wspierania klubów 
sportowych, 
- Inwestycje powstające w ramach Budżetu Obywatelskiego – 
zarządzanie powstałą infrastrukturą, 
- Możliwość powstania w Gdańsku sztucznego toru do Skimboardingu, 
- Koncepcja budowy nowych basenów w Mieście Gdańsku, 
- Przegląd i ocena obiektów sportowych podległych Miejskiemu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Gdańsku, 
- Projekt rozbudowy Krainy Zabawy, 
- Prezentacja Programu Operacyjnego INFRASTRUKTURA Strategii Miasta 
Gdańska 2030 Plus, 
- Prezentacja Programu Operacyjnego MOBILNOŚĆ I TRANSPORT 
Strategii Miasta Gdańska 2030 Plus, 
- Prezentacja Programu Operacyjnego ZDROWIE PUBLICZNE I SPORT 
Strategii Miasta Gdańska 2030 Plus, 
- PZU Maraton Gdańsk – przygotowanie, trasa maratonu, 
bezpieczeństwo uczestników, 
- Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2015 roku, 
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- Budowa Centrum Sportu Młodzieżowego GOKF – stan aktualny, 
- Dostępność obiektów sportowych dla mieszkańców i amatorskich 
klubów sportowych – możliwość zniesienia odpłatności za korzystanie z 
tychże obiektów, 
- Sprawozdanie z wykonanych projektów sezonu letniego realizowanych 
przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku, 
- Przedstawienie Koncepcji zrównoważonego zagospodarowania strefy 
buforowej lasów TPK, 
- Sport w szkole – koncepcja zmierzająca do obniżenia wysokiego 
wskaźnika dzieci nie uczestniczących w zajęciach z Wychowania 
Fizycznego, 
- Przełożenie sportu szkolnego na sport profesjonalny, 
- Wykorzystanie obiektów szkolnych dla sportu dzieci i młodzieży, 
- Sprawa zagospodarowania terenu przy Szkole Podstawowej Nr 65 im. 
Alfa Liczmańskiego w Gdańsku przy ul. Śluza 6 – modernizacja boiska, 
ogrodzenia oraz postawienie stanowiska na sprzęt wodny. 

 

Frekwencja w okresie sprawozdawczym wyniosła 98,66%  :  

 

Lp. Imię i Nazwisko Obecny/a na 
posiedzeniach 

Średnia % 
frekwencja 

1.  Mirosław Zdanowicz 15 100 

2.  Beata Jankowiak 15 100 

3.  Wojciech 
Błaszkowski 

14 93,33% 

4.  Łukasz Hamadyk 15 100 

5.  Jaromir Falandysz 15 100 

6.  Mariusz Andrzejczak Członek Komisji od  

17 grudnia 2015 r. 

- 

 

Posiedzenia Komisji odbywały się w środy, zazwyczaj o godzinie 
16.00 w sali Seana Lestera nr 003 Nowego Ratusza, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

•  wydała 30 opinii – wszystkie do projektów uchwał Rady Miasta 
Gdańska. 

•  podjęła 7 wniosków w tym 6 do Prezydenta Miasta Gdańska: 

Dotyczących m. in.: 

-rozważenia możliwości budowy basenu przy Szkole Podstawowej nr 61 w 
Gdańsku Przeróbce, 
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- umieszczenia inwestycji budowy basenu przy Szkole Podstawowej nr 61 w 
Gdańsku Przeróbce w Bazie Priorytetów Inwestycyjnych, 
- nagrodzenia organizatorów Mistrzostw Gdańska Juniorów w piłce nożnej, 
- nagrodzenia dyrektora oraz pracowników zaangażowanych w organizację 
imprez w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Gdańsku, 
- zarezerwowania środków w budżecie Miasta Gdańska na opracowanie 
koncepcji remontu boisk przy ulicy Zielonogórskiej 4 w Gdańsku, 
- przyspieszenie realizacji zadania – postawienia stanowiska na sprzęt wodny 
przy Szkole Podstawowej Nr 65 im. Alfa Liczmańskiego w Gdańsku przy ul. Śluza 
6, 

 
 

• w tym 1 wniosek do Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska: 

- Bałtyckie Bractwo Żeglarzy zwróciło się z prośbą o poparcie złożonego przez 
nich wniosku do Prezydenta Miasta Gdańska o uzupełniające zlecenie prac 
projektowych przy renowacji Bramy Nizinnej – pismo Komisja przyjęła do 
wiadomości i  stwierdziła, że decyzję w przedmiotowej sprawie pozostawi 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG. 
 

Komisja sprawozdanie przyjęła wyniku przeprowadzonego głosowania 
– jednogłośnie 4 głosami  „za”. 

 
PUNKT  - 6 

 
Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2016. 
 

PLAN PRACY NA 2016 ROK 

Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska 
 

 

1. Zakres działania Komisji Sportu RMG określiła Rada Miasta Gdańska 
uchwałą Nr II/3/14 z dnia 4 grudnia 2014 roku w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej oraz stałych komisji Rady Miasta Gdańska i ustalenia zakresów 
ich działania. 
 

2. Posiedzenia Komisji będą się zazwyczaj odbywały w IV środę miesiąca 
(dzień przed sesją Rady Miasta Gdańska), o godz. 16:00 w sali Seana Lestera 
(nr 003) Nowego Ratusza przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

3. Przewodniczący Komisji, w razie konieczności, może zwołać w innym 
terminie (niż podany poniżej) dodatkowe posiedzenie lub odwołać któreś z 
zaplanowanych. Na wniosek Przewodniczącego Rady, radnych – członków 
Komisji Sportu RMG bądź Prezydenta Miasta Gdańska może zwołać 
dodatkowe posiedzenie.  
 

4. Punktami stałymi posiedzeń Komisji będą: 
• Opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska skierowanych do 

Komisji, 
• Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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DATA POSIEDZENIA 
 

GODZ 
 

SALA 
 

TEMATY 
 

 
 
 

27 stycznia 

 
 

 
 

16:00 

 
 

 
 

003 

1. Podsumowanie fazy eliminacyjnej w Gdańsku - 
Mistrzostw Europy w piłce ręcznej 2016. 

2. Możliwość budowy boiska piłkarskiego w dzielnicy 
Brzeźno, ewentualny remont. Udostępnienie boiska 
pełnowymiarowego w dzielnicy Stogi. 

3. Utworzenie toru saneczkowego na Wzgórzu Lagry w 
dzielnicy VII Dwór.  

4. Plan działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku na rok 2016. 

5. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji w okresie 
4.12.2014 r. – 31.12.2015 r. 

6. Przyjęcie planu pracy Komisji Sportu RMG na rok 
2016. 

 

 
 
 

2 marca 

 
 
 

16:00 

 
 
 

003 

1. Przygotowania do meczu Polska - Argentyna Pucharu 
Davisa w Ergo Arenie. 

2. Ocena możliwości stworzenia stref sportowych na 
gdańskich plażach w oparciu o wytyczne Urzędu 
Morskiego.  

3. Możliwość budowy basenu olimpijskiego na terenie 
miasta Gdańska. Współpraca w tym zakresie z 
gdańskimi uczelniami.  

4. Wykorzystanie basenów przyszkolnych poza 
zajęciami szkolnymi. 

 
 
 

30 marca 

 
 
 

16:00 

 
 
 

208 

1. Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego w 
Gdańsku. Możliwość funkcjonowania innych 
ośrodków sportowych niż tylko siatkarski. 

2. Spotkanie z przedstawicielami gdańskich klubów 
sportowych w celu wypracowania Master Planu 
priorytetowych dyscyplin sportu wspieranych przez 
Miasto Gdańsk. 

 
 
 

27 kwietnia 

 
 

 
16:00 

 
 
 

003 

1. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta 
Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska w 
2015 roku – w zakresie działania Komisji. 

2. Budowa Centrum Sportu Młodzieżowego GOKF – stan 
aktualny. 

3. Przygotowanie do otwarcia Stadionu Letniego przy 
molo w Brzeźnie. 

4. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 
2016 r. 

5. PZU Maraton Gdańsk. 
 

18 maja 
Posiedzenie wyjazdowe 

 
14:00 

 
 

1. Rejs Tramwajem Wodnym – zaznajomienie Komisji z 
infrastrukturą hydrotechniczną Gdańska. 

2. Ocena możliwości rozwoju sportów wodnych w 
oparciu o istniejącą infrastrukturę (szlaki wodne 
śródlądowe oraz morskie). 

  
 
 
 

1 czerwca 

 
 
 
 

16:00 

 
 
 
 

003 

1. Plan budowy pełnowymiarowych boisk piłkarskich w 
Gdańsku. 

2. Budowa jedynego w Gdańsku pełnowymiarowego 
boiska krytego w dzielnicy Ujeścisko. Plany 
inwestora dotyczące inwestycji i udostępnienia 
obiektu dla Gminy w godzinach porannych i 
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  południowych. 
3. Przebudowa boiska szkolnego przy Gimnazjum Nr 10 

przy ul. Gościnnej. 
 

 
 
 

29 czerwca 
 

 
 
 
 

16:00 

 
 
 
 

003 

1. Podsumowanie Klubowych Piłkarskich Mistrzostw 
Gdańska Juniorów.   

2. Przegląd przyszkolnych obiektów sportowych 
(boiska, hale, szatnie). Lista priorytetów. Ocena 
stanu infrastruktury sportowej na terenie szkół. 
Możliwość współpracy prywatnych inwestorów w 
ramach PPP w szkołach posiadających rezerwy 
terenowe – na przykładzie współpracy szkół 
gdańskich i gdyńskich, w celu optymalizacji 
wydatków na infrastrukturę sportową. 

       6 lipca * 
* Dodatkowe posiedzenie, w 
razie sesji 7 lipca  

 
16:00 

 
003 

1. Opiniowanie projektów uchwał RMG skierowanych do 
Komisji. 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
24 sierpnia 

 

 
 

16:00 

 
 
003 

1. Rozwój terenów sportowych w oparciu o strefę 
buforową TPK.  

2. Wnioski Komisji Sportu RMG do projektu budżetu 
Miasta Gdańska na rok 2017. 

 
 
 

28 września 
 

 
 
 

16:00 

 
 
 

003 

1. Budowa kompleksu piłkarskiego przy ul. 
Zielonogórskiej. Stan zaawansowania. 

2. Ocena rozwoju terenów sportowych i infrastruktury 
rekreacyjnej w gdańskich parkach ze szczególnym 
uwzględnieniem terenów pasa nadmorskiego i Parku 
Reagana. 

3. Sprawozdanie z realizacji projektów sezonu letniego 
realizowanych przez Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku. 

 

 
 

26 października 
 

 
 

16:00 

 
 

003 

1. Mistrzostwa Polski w żeglarskich klasach olimpijskich 
– podsumowanie wydarzenia organizowanego w 
Gdańsku. 

2. Przygotowanie propozycji wsparcia dla seniorów 
(klubów seniora, DPS-ów) w oparciu o współpracę z 
AWFiS. 

 
 

23 listopada 

 
 

16:00 

 
 

003 

1. Uregulowanie statusu terenów sportowych leżących 
na terenach przeznaczonych pod budowę Drogi 
Czerwonej. 

2. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 
2017 – w zakresie działania Komisji. 

 
 
 

7 grudnia 
 

 
 
 

16:00 

 
 
 

003 

1. Ocena planów rozbudowy ścieżek rowerowych oraz 
kładek rowerowych łączących dzielnice południowe z 
dolnym tarasem. 

2. Rozwój kompleksu sportowego „Kościerska” w Oliwie 
w oparciu o współpracę z AWFiS. 

3. Najstarsza siłownia w mieście Gdańsku (siłownia 
„Portowiec” mieszcząca się w dawnym Morskim 
Domu Kultury w Nowym Porcie). Możliwości 
wsparcia.  

4. Podsumowanie realizacji zadań zaplanowanych w 
2016 r. przez MOSiR. 
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Komisja plan pracy przyjęła w wyniku przeprowadzonego głosowania – 
jednogłośnie 4 głosami  za. 

 

PUNKT  - 7 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Wiceprzewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestniczenie w obradach i na 
tym posiedzenie zakończono – godz. 17:10. 
 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  



MISTRZOSTWA EUROPY W PIŁCE RĘCZNEJ MĘŻCZYZN 
EHF EURO 2016 W GDAŃSKU

PODSUMOWANIE

MN



Skład grupy

Grupa D – Gdańsk

• Dania

• Rosja

• Węgry

• Czarnogóra



Wyniki meczów

16.01.2016     Sobota

18:00   Węgry – Czarnogóra 32:27

20:15   Dania – Rosja 31:25

18.01.2016     Poniedziałek

18:00   Rosja – Węgry 27:26

20:15   Czarnogóra – Dania 28:30

20.01.2016     Środa

17:15   Rosja – Czarnogóra 28:21

20:00   Dania – Węgry 30:22

Statystyki dostępne na stronie:     http://pol2016.ehf-euro.com/



ERGO Arena

Frekwencja:

16.01.2016 – 7852 kibiców

18.01.2016 – 6980 kibiców

20.01.2016 – 8361 kibiców



Kibice zagraniczni, uczniowie i seniorzy

Frekwencja kibiców zagranicznych:

• Dane oficjalne: Duńska Federacja Piłki Ręcznej zakupiła 

1400 biletów

• Dane szacunkowe – na każdy z meczów swojej 

reprezentacji przyszło:

Duńczyków 2000 – 3200 

Węgrów ok. 1000

Rosjan 150 – 370

Czarnogórców ok. 100

Dodatkowo Miasto Gdańsk zakupiło prawie 5000 biletów dla 

uczniów gdańskich szkół i seniorów.



Bezpieczeństwo na hali

Podczas turnieju na hali nie wydarzyły się 

incydenty, które zakłóciłyby przebieg mistrzostw.

16.01.2016

Interwencje ochrony 4

Interwencje medyczne 6

Odwiezienia do szpitala 2

18.01.2016

Interwencje ochrony 3

Interwencje medyczne 9

Odwiezienia do szpitala 1

20.01.2016

Interwencje ochrony 1

Interwencje medyczne 7

Odwiezienia do szpitala 0



Organizacja ruchu

Zastosowano wariant III organizacji ruchu 

drogowego przy ERGO Arenie

Parkingi:

• Parking przy hali na ok. 500 pojazdów

• Parking przy ul. Łokietka w Sopocie na 

ok. 300 – 350 miejsc

• Parking dodatkowy przy ul. Pomorskiej na ok. 

300 miejsc

Po zakończonych meczach podstawiono do 

dyspozycji dodatkowe tramwaje (użyte 

18.01.2016 na liniach 6 i 8)



Organizacja ruchu

	



Organizacja ruchu



Miejsca pobytowe

Hotele:

• Hotel Mercure Posejdon

- drużyny

- działacze federacji narodowych

• Hotel Mercure Stare Miasto

- European Handball Federation

- Związek Piłki Ręcznej w Polsce

• Hotel Marina Novotel Gdańsk

- media

- pion operacyjny



Strefa kibica

Targ Węglowy

Od 15 do 31 stycznia



Strefa kibica

Namiot ogrzewany z ofertą gastronomiczną, strefą oglądania i dodatkowymi 

atrakcjami. Pojemność do 950 osób.

Frekwencja w czasie meczy Reprezentacji Polski:

15 stycznia (Polska – Serbia)    694 osób (cały dzień 1737 osób)

17 stycznia (Polska – Macedonia) 670 osób (cały dzień 1791 osób)

19 stycznia (Polska – Francja) 550 osób (cały dzień 1124 osoby)

23 stycznia (Polska – Norwegia) 950 osób (cały dzień 1257 osób)

30 stycznia o godz. 20:00 (dzień przed finałem) – koncert zespołu Big Cyc



Bezpieczeństwo w strefie kibica

Zdarzenia w strefie kibica w dniach 15-25.01.2016 łącznie:

Interwencje ochrony: 9

Interwencje medyczne: 5



Bezpieczeństwo publiczne

Podczas turnieju nie odnotowano poważnych 

zdarzeń mających wpływ na przebieg 

mistrzostw

Dane na dni 15-25.01.2016

• Liczba interwencji Straży Miejskiej łącznie: 12

(parkowanie, nie przestrzeganie zakazów)

• Liczba interwencji z udziałem Policji na Targu Węglowym: 15

(wszystkie interwencje 15.01.2016 – drobne wykroczenia)

• Liczba interwencji z udziałem Policji w okolicach hali w dni 

meczowe: 0

• Liczba interwencji z udziałem Straży Pożarnej: 0



Wolontariat

W mistrzostwach na terenie Gdańska pomaga łącznie 163 

wolontariuszy z całej Polski oraz krajów Europy takich jak: Anglia, 

Dania, Niemcy. W mniejszym gronie nadal działają w strefie kibica.

Wolontariusze działają w 20 obszarach:

• LOC (Biuro Organizatora)

• Biuro Zawodów

• Asystent Zawodów

• Asystent EHF

• Centrum Akredytacji

• Strefy Boiska

• VIP

• Hospitality

• Centrum Wolontariatu

• Media

• Strefy Kibica

• Wolontariusz Informacyjny

• Kierowca

• Welcome Desk Lotnisko

• Hotele

• Scouter

• Obrotowy

• Marketing

• Techical

• Ticketing 



Wolontariat



Poradnik kibica

Na stronie internetowej www.gdansk.pl, stronie internetowej ZPRP oraz 

w lokalnych mediach dostępny był poradnik kibica. Zawierał 

podstawowe informacje na temat meczów, biletów, zasad uczestnictwa 

w imprezach masowych i komunikacji

http://www.gdansk.pl/


Działania promocyjne przed turniejem



Promocja na meczach ligowych

Promocja Miasta Gdańska podczas wszystkich meczów 

PGNiG Superligi Mężczyzn i Kobiet transmitowanych 

przez Polsat w sezonie 2014/2015 i rundzie jesiennej 

sezonu 2015/2016



Promocja na meczach w czerwcu 2014

Promocja miasta Gdańska podczas meczów 

Reprezentacji Polski Mężczyzn z Hiszpanią (04.06.2014) 

i Niemcami (07.06.2014)



Promocja na meczach ME kobiet w grudniu 2014

Promocja Miasta Gdańska podczas 4 meczów 

Reprezentacji Polski Kobiet podczas Mistrzostw Europy 

Kobiet na Węgrzech w grudniu 2014 



Promocja podczas meczu Polska – Reszta Świata

Promocja miasta Gdańska podczas meczu towarzyskiego 

Reprezentacja Polski - Reszta Świata w grudniu 2014 



Prezentacja logotypu kompozytowego

Prezentacja logotypu kompozytowego miasta 2014



300 dni do Euro

Promocja Miasta podczas „300 dni do Euro”



Promocja podczas Final Four Kobiet i Mężczyzn

Promocja podczas Final Four Kobiet i Mężczyzn 2015



Promocja podczas MŚ w Katarze

Promocja podczas Mistrzostw Świata w Katarze styczeń 2015



Promocja podczas MŚ w Katarze

Promocja podczas Mistrzostw Świata w Katarze styczeń 2015

Dodatkowo w Katarze rozprowadzane były przygotowane przez GOT 

specjalne foldery biznesowe w języku angielskim



Promocja podczas 1/8 finału LM

Promocja podczas 1/8 finału Ligi Mistrzów

Orlen Wisła Płock – Vardar Skopje     (marzec 2015)



Promocja podczas finału PP Kobiet 2015

Promocja podczas finału Pucharu Polski Kobiet 2015



Promocja podczas ¼ finału LM Mężczyzn

Promocja podczas ¼ finału Ligi Mistrzów Mężczyzn

Vive Tauron Kielce – Vardar Skopje  (kwiecień 2015)



Promocja podczas Finału PP Mężczyzn

Promocja podczas finału Pucharu Polski Mężczyzn 2015



Promocja podczas Final 4 LM w Kolonii

Promocja podczas Final 4 Ligi Mistrzów w Kolonii - maj 2015



Promocja podczas losowania grup finałowych

Promocja podczas losowania grup finałowych EHF EURO 2016

Kraków, Wieliczka - czerwiec 2015



Promocja podczas meczu Polska - Dania

Promocja podczas meczu Polska – Dania. Czerwiec 2015



Promocja podczas meczu kobiet Polska - Islandia

Promocja podczas meczu kobiet Polska – Islandia. Maj 2015



Promocja podczas meczu kobiet Polska - Ukraina

Promocja podczas meczu kobiet Polska – Ukraina. Czerwiec 2015



Promocja podczas meczu kobiet Polska - Finlandia

Promocja podczas meczu kobiet Polska – Finlandia. Październik 2015



Promocja podczas meczu kobiet Polska – Czarnogóra

Promocja podczas meczu kobiet Polska – Czarnogóra. Listopad 2015



Promocja podczas meczu mężczyzn Polska - Rumunia

Promocja podczas meczu mężczyzn Polska – Rumunia. Maj 2015



Promocja podczas meczu mężczyzn Polska - Egipt

Promocja podczas meczu mężczyzn Polska – Egipt. Maj 2015



Promocja podczas meczu mężczyzn Polska - Brazylia

Promocja podczas meczu mężczyzn Polska – Brazylia. Maj 2015



Promocja na stronie eurohandballpoland2016.pl

Promocja przez cały 2015 rok Gdańska na stronie internetowej 

eurohandballpoland2016.pl



Promocja na stronie pol2016.ehf.euro.com

Promocja przez cały 2015 rok Gdańska na stronie internetowej 

pol2016.ehf.euro.com



Promocja – ogłoszenie Ambasadorów

Promocja Miasta przy okazji ogłoszenia Ambasadorów Mistrzostw 

Europy w Gdańsku – listopad 2015



Gdańscy Ambasadorzy

Gdańscy Ambasadorzy EHF EURO 2016

• Sebastian Mila

• Piotr Cieśla

• Daniel Waszkiewicz

• Dariusz Michalczewski

• Zbigniew Gutkowski

• Krzysztof Skiba

• Józef Poltrok



Promocja – Trophy Tour

Promocja w czasie Trophy Tour w Gdańsku (listopad 2015)



Promocja – Kampania billboardowa

Promocja poprzez kampanię billboardową (12 sztuk) w Gdańsku (lato 2015)



Promocja – podczas turnieju w Ergo Arenie

Promocja w czasie międzynarodowego turnieju z udziałem 

Reprezentacji Polski w Ergo Arenie – listopad 2015



Promocja – „100 dni do Euro”

Promocja podczas wydarzenia „100 dni do Euro”



Promocja przełom 2015/2016

Promocja Gdańska miała miejsce także podczas innych wydarzeń 

pod koniec 2015 roku:

• Umieszczenie informacji o Gdańsku w dniach 05-20.12.2015 na 

duńskiej stronie internetowej dla kibiców piłki ręcznej

• Ekspozycja nazwy Miasta Gdańska na stoisku promocyjnym i 

bandach elektronicznych podczas Mistrzostw Świata w Piłce 

Ręcznej Kobiet w Danii (grudzień 2015)

• Ekspozycja nazwy Miasta Gdańska na stoisku promocyjnym i 

bandach elektronicznych podczas turnieju testowym we Wrocławiu 

(grudzień 2015)



Działania promocyjne w czasie turnieju



Projekty



Ergo Arena



Sektorówka



Jarmark Bożonarodzeniowy – Targ Węglowy



Strefa Kibica – Targ Węglowy



Banery na płotkach tramwajowych blisko 500 m2



Flagi – Rada Miasta



Flagi – główne ciągi komunikacyjne 1400 szt.



Urząd Miejski w Gdańsku – siatka wielkoformatowa



Urząd Miejski w Gdańsku - ulotki informacyjne



Urząd Miejski w Gdańsku, szkoły – plakaty 70 szt.



Urząd Miejski w Gadńsku - Roll-up’y



Infomaty 245 szt. w przestrzeni miejskiej



Przestrzenna instalacja – 4 szt. na terenie Gdańska



Ramki na latarniach – 200 szt.



Billboardy 4 szt.



Wielkoformatowa siatka w porcie lotniczym 199m2



Wielkoformatowa siatka w centrum Gdańska 200m2



Wielkoformatowe siatki na dworcu PKP



Bilety komunikacji miejskiej (listopad-styczeń 4 mln szt.)



Koperty – korespondencja Urzędu Miejskiego w Gdańsku



Konferencja prasowa 14 stycznia



Facebook - konkurs



Strona internetowa - www.gdansk.pl



Duńska strona internetowa - www.danmarkipolen.dk



Oficjalna strona internetowa - www.eurohandballpoland2016.pl



Działania dodatkowe

- łapki  (uchwyty) w komunikacji miejskiej
- spot na monitorach w tramwajach
- Środki komunikacji miejskiej – plakaty 100 szt.
- citylight’y na przystankach tramwajowych 100 szt.
- wizyty dziennikarzy i VIP’ów



Oglądalność meczów

Oglądalność meczów rozgrywanych w Gdańsku:

16.01

Dania - Rosja 404 425    Polsat Sport News

Węgry - Czarnogóra 134 632 Polsat Sport News

18.01

Rosja - Węgry 102 569    Polsat Sport Extra

Czarnogóra - Dania 106 234    Polsat Sport Extra

20.01

Rosja - Czarnogóra 164 780    Polsat Sport News 

Dania - Węgry 253 669    Polsat Sport News

Łącznie ponad  1 166 tyś.



DZIĘKUJĘ ZA UWAGĘ

Dziękuję za uwagę!


